
 
Valtuustoaloite Lounais-Suomen jätehuollosta irtaantumiseksi 
 
Teknltk 30.01.2025 § 12  
  
 

Pöytyän perussuomalaisten valtuustoryhmä on valtuuston kokouksessa 
17.6.2024 tehnyt valtuustoaloitteen Lounais-Suomen 
jätehuoltolautakunnasta ja LSJH Oy:stä irtaantumisesta sekä 
selvittämisestä, voiko koko jätehuollon siirtää toisen jätehuoltolautakunnan 
alaisuuteen. 
 
Auran kunnassa tehtiin valtuustoaloite samasta asiasta 12.6.2023. 
Selvityksen laati FCG Oy. Laadittu selvitys soveltuu lähes sellaisenaan 
Pöytyän jätehuollon järjestämiseen, koska Aura ja Pöytyä ovat Lounais-
Suomen jätehuoltolautakunnan jäseniä ja LSJH:n osakaskuntia. 
19.12.2023 päivätyn selvityksen mukaan: 
 
1.   Jätelain mukaan joudutaan kaikki jätehuoltopalvelut kilpailuttamaan 
2.   Selvityksen mukaan irtaantuminen Lounais-Suomen jätehuolto Oy:stä 

ja Lounais-Suomen jätehuoltolautakunnasta, mikäli juridiset ehdot 
saataisiin ratkaistua, tuottaa kunnalle huomattavan määrän 
lakisääteisiä järjestämis- ja viranomaisvastuita, jotka tuottaisivat 
kunnalle ja sitä kautta asukkaille huomattavasti suuremmat 
kustannukset jätehuollon järjestämisestä kuin nykytilanteessa. 
Selvityksen mukaan valinnanvapaus ei lisäänny siirtymällä kunnan 
itsenäisesti järjestämään jätehuoltoon, vaan päinvastoin kapenee 
resurssien pienentyessä. Lisäksi tarvittavia jatkoselvityksiä ja uusia 
päätöksiä, joihin hallinto-oikeudessa on tehty useita linjauksia. 

3.  Mahdollisia yhteistyökumppaneita ei tällä hetkellä ole Varsinais-
Suomen alueella. Suurin osa kuuluu Lounais-Suomen jätehuoltoon (17 
kpl) ja tällä hetkellä ei ole siitä irtaantuvia. Somero, Loimaa, Koski TL ja 
Oripää ovat osakkaana Loimi-Hämeen jätehuolto Oy:ssä. 

 
Valmistelija Tekninen johtaja 
 
Päätösehdotus Tekninen lautakunta toteaa selvityksen tietoon saatetuksi. Selvitys 

lähetetään edelleen kunnanhallituksen käsiteltäväksi. 
 

Päätös Ehdotuksen mukainen. 
 
 
Khall 10.02.2025 § 26    
140/11.03.01/2024  
 

Tekninen lautakunta on 30.1.2025 § 12 käsitellyt Pöytyän 
perussuomalaisten valtuustoaloitetta Lounais-Suomen 
jätehuoltolautakunnasta ja LSJH Oy:stä irtaantumisesta sekä 
selvittämisestä, voiko koko jätehuollon siirtää toisen jätehuoltolautakunnan 
alaisuuteen. 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus merkitsee tiedoksi teknisen lautakunnan selvityksen 

asiassa ja toteaa, ettei aloite anna aihetta enemmille toimenpiteille. 
Aloitteen käsittely annetaan tiedoksi valtuustolle valtuustoaloitteiden 
käsittelyn yhteydessä keväällä. 

 
Käsittely Keskustelun aikana Farid Harala ehdotti, että asia palautetaan uudelleen 

valmisteltavaksi. Haralan ehdotus raukesi kannattamattomana. 
 



Päätös Kunnanhallitus hyväksyi päätösehdotuksen. 
 


